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Plats och tid Sessionssalen, Smedjebacken måndagen den 29 april 2024 kl 13:15 
 

 Beslutande Ledamöter 

Christopher Nilsson 
Johan Reyier 
Fredrik Rönning 
Britt Söderström 
Ulla Ludvigsson 
Kjell Midér 
Marianne Strandberg 
Gun Nissvik 
Gert-Ove Sandberg 
Bjarne Magnusson 
Ketty Markstedt 
Susanne Sörensen 
 
 

 
Ordförande omsorgsnämnden 
Omsorgsnämnden 
Kommunstyrelsen 
PRO Smedjebacken 
PRO Smedjebacken 
PRO Smedjebacken 
PRO Söderbärke 
PRO Söderbärke 
SPF Barkenbygden 
FUB Smedjebacken/Ludvika 
Västerbergslagens demensförening 
Reumatikerföreningen  

 Ersättare 

Mats Jacobsson 
Kerstin Ernebrink 
Rigmor Hedlund 
Britt-Marie Svensson 
 
 

 
Omsorgsnämnden 
Omsorgsnämnden 
SPF Barkenbygden 
Reumatikerföreningen 

Övriga närvarande Elisabet Zimmer 
Matilda Wetterberg 
Alexandra Magnusson 
Erik Hägerman 
 

 

Justerare Britt Söderström 

Justeringens plats och tid Johan Ahlbäcks plats 7, Smedjebacken, 2024-04-03 
 
Underskrifter 
 Sekreterare 
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 ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Instans Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

Sammanträdesdatum 2024-04-29 

Datum då anslaget sätts upp 2024-05-03 Datum då anslaget tas ned 2024-05-25 

Förvaringsplats för protokollet Johan Ahlbäcks plats 7 
 

Underskrift 
  

 Matilda Wetterberg  
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§ 6  

Val av justerare 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Britt Söderström väljs som justerare. 

Ärendebeskrivning 
Britt Söderström föreslås som justerare. 
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§ 7  

Verksamhetsutvecklare deltar 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen. 

Ärendebeskrivning 
Alexandra Magnusson medverkar för att informera om och besvara frågor 
kring digitalisering och teknik inom omsorgen. 

Omsorgen har skapat bättre förutsättningar för att införa ny teknik i och med 
insättningen av nya nät. Insättningen kommer exempelvis kunna leda till 
bättre TV-utbud för de boende men också underlätta för framtida teknik. 

Digitala besök i hemtjänsten har visat stor nöjdhet. Detta bland annat då det 
lett till större personalkontinuitet, större kontinuitet i tid och därför större 
trygghet. Dessutom underlättar digitala besök att fortsatt ge god omsorg trots 
den stora personalåtgången i hemtjänsten. Om detta införs tillhandahåller 
omsorgen en surfplatta. Både omsorgstagare och personal kan ringa upp. Det 
ska även finnas surfplatta med funktion av automatiskt svar för de som har 
svårt att trycka på knappar. 

Hemmonitorering är ett projekt som Region Dalarna styr. Förväntas 
framförallt vara positivt för multisjuka. Ser förhoppning om en framtida 
uppstart. 

E-tjänster är under uppbyggnad. Planer finns att när det är möjligt utifrån 
säkerhet för personuppgifter skapa e-tjänster för ansökan om bistånd med 
mera. 

Dikterande journal, journal som man talar in, är under ingång. 

För att ge rätt inkontinenshjälpmedel används en sensor för att mäta vilken 
typ av inkontinenshjälpmedel som passar varje brukare samt när dessa bör 
användas. 

Läkemedelsautomater sätts in. Sjuksköterskor gör bedömning huruvida 
brukaren kan använda läkemedelsautomat. Bedömningen innefattar 
tillräckligt god syn, tillräckligt god hörsel, tillräckligt lite skakningar i 
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händer samt en egen vilja att ta mediciner. Där läkemedelsautomat inte 
fungerat tas denna bort. 

Vikarier har nu tillgång till journalsystemet LifeCare. Ny rutin har införts så 
att bemanningsenheten skickar ut inloggning till nyanställda. 

Beslutsunderlag 
Redogörelse verksamhetsutvecklare 2024-04-29 
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§ 8  

Information från kommunstyrelsen 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen. 

Ärendebeskrivning 
Kommunalråd Fredrik Rönning informerar från kommunstyrelsen. 

Ekonomi 
Ett tuffare år än på länge. Inflation och höjda räntor påverkar ekonomin. 
Dessutom påverkar det statligt politiska läget. Smedjebackens kommun ser 
ut att hålla budget efter ett flertal åtgärder. 
Upprustning av ett flertal skolor samt utbyggnad av Solgården 
demensboende sker framgent. 
Satsningar på Smedjebackens kommuns räddningstjänst. Räddningstjänsten 
har gjort uppsökande arbete i byarna som en del av ett förebyggande arbete. 

Arbetar vidare med näringslivsfrågor. Hitachis utbyggnad fortsätter och 
kommer generera ca 75 nya arbetstillfällen. Smedjebackens kommun har fått 
goda omdömden gällande kommunens myndighetsutövning gentemot 
näringslivet.  

Tre detaljplaner är ute på samråd. Januari-mars har genererat 44 st 
bygglovsansökningar, varav 16 gäller nybyggnationer. Ses som positivt för 
kommunen och framtiden. 

Fastighetsnära insamling 
Kärl med fack för källsortering ska finnas nära hemmet.  
Taxan för sortering är 5 200 kronor vid ensamt användande. Reducering sker 
om två grannar delar kärl, taxan är då 4 300 kronor. Detta gäller helår.  
Avfallskvarnar ska enligt Naturvårdsverket inte användas. Kommunen har 
sökt dispans. Omsorgsförvaltningen skickar ut taxorna till rådet för 
kännedom. 

Gruppen för social hållbarhet 
Folkhälsorådet, arbetsmarknadsrådet och brottsförebyggande rådet ligger 
gemensamt under en förmiddag och ett flertal medverkande i de olika råden 
är representerade i samtliga råd. Eftersom råden berör flera punkter 
gemensamt samlades råden i en grupp för social hållbarhet. 
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Att arbeta tillsammans och arbeta brett är viktigt i dessa frågor. 
Jämställdhetsfrågan är just nu en viktig fråga. Skillnader kartläggs och 
utredningen kommer fortgå i två år. Kan bli aktuellt för kommunala 
tillgänglighetsrådet och pensionärsrådet som är välkomna att delta under 
möte den 8/3 2025. 

Beslutsunderlag 
Information kommunalrådet 2024-04-29. 
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§ 9  

Ny debiteringsmodell för hemtjänsttaxa 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen och påtalar att kommunikation vid förändringar 
bör förbättras. 

Ärendebeskrivning 
Nya debiteringsmodellen trädde i kraft 1 april. 

15 personer har än så länge avsagt sig hemtjänst och/eller trygghetslarm.  

Maxtaxan finns som ett tak för att skydda mot att kommunen tar ut en avgift 
om den enskilde ej har medel. Det är därför viktigt att enskilda lämnar in 
sina inkomstuppgifter inför avgiftsbeslut. Maxtaxan beslutas statligt. 

Rådet lyfter problemet med att maxtaxan inte innefattar vissa kostnader, så 
som Regionens kostnader. Det uppstår ett problem när Regionen och 
kommunen beslutar taxor oavhängigt varandra. 

Representant i rådet lyfter att informationen som gått ut till hemtjänsttagare 
inte varit tillfredställande eller kommunicerats på ett fullgott sätt. 

Representant från rådet lyfter att taxor påverkar de som är i behov av något. 
En skattehöjning skulle påverka hela befolkningen jämställt. 

Rådet informerar vidare om att rutiner för digital handel när internet, telefon 
eller BankID inte fungerar hos brukare varit bristande vid något tillfälle. 
Frågan tas upp till hemtjänstens enhetschef. 
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§ 10  

Information från omsorgsförvaltningen 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen. 

Ärendebeskrivning 
Omorganisation i äldreomsorgen 
Hemjänsten delas upp på särskilda boende samt korttidsboendet. 
Forskning och tidigare erfarenhet visar att omorganiseringen som innebär 
färre anställda per chef leder till positiva effekter i bland annat arbetsmiljö 
och frisknärvaro. 

Utredningsuppdrag 
Genomlysning av LSS och kommunpsykiatri. Behov och förutsättningar 
förändras. Utredning av Korsnäbben gruppboende, Fixarverkstan samt vår 
tvättverksamhet. 

Budgetuppföljning 
Prognos ej helt klar. Ser svårt ut att klara av att hålla budgeten, men arbete 
med åtgärder förs. Delårsbokslutet ger tydligare framtidsbild, men även de 
månatliga uppföljningarna är väldigt viktiga. 

Sommarbemanning 
Nytt förslag med 2/3 av personalen på plats infaller under denna sommar. 
Det finns trots detta utmaningar att få in tillräckligt antal sommarvikarier. 

Pappersfakturor 
Det går ej att sålla ut vilka autogirofakturor som ska skickas med underlag 
och vilka som inte kräver underlag utskickat, då det kräver för mycket 
handpåläggning. 

Riktlinje 
Riktlinje gällande aktiviteter på särskilt boende av externa aktörer. Tas upp 
för synpunkter inom rådet. Beslutas och fastställs vid enhetschefsmöte. 

Sjukstatistik 
Sjukfrånvaron i vissa verksamheter har minskat. Dock fortsatt hög i andra. 
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Uppföljning God och Nära vård 
Arbetet har stagnerat något. Hoppas på arbetat ska återupptas från Region 
Dalarnas sida. 

Omsorgens värdegrund 
Värdegrunden har uppdaterats för att synliggöra anhöriga samt 
jämställdhetsperspektivet.  
 

Föreningsbidrag 
Samtliga nämnder har aviserat att de ser positivt på att ansökan sker i 
september. Från år 2025 förväntas ansökan därav ske i september. 
Utkast för kriterier samt ansökan delges till kommade kommunala 
pensionärs- och tillgänglighetsrådet. 

 

Beslutsunderlag 
Information förvaltningschef 2024-04-29. 
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§ 11  

Bostadsbeståndet 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen. 

Ärendebeskrivning 
Erik Hägerman, fastighetschef Bärkehus, deltar för att delge information om 
bostadsbeståndet. 

Solhöjden, 26 bostäder med hög tillgänglighet, blev klart 2021. 

Dalavägen i Söderbärke. Renovering av 5 av 11 hus har skett. Större 
tillgänglighet genom nya uteplatser. 

Snart påbörjas utbyggnad av Solgården. 2 nya avdelningar, totalt 16 platser. 
Förväntas vara klart årsskiftet 2025/2026. 

Trapphusen tillgänglighetsanpassas, exempelvis med kontrastmarkeringar, 
bättre ljus m.m. 

Trädgårdsvägen 5 och 7 har fått tillgänglighetsanpassade entréer. 
Rådet lyfter att det saknas räcken vid flertal entréer. 

Vindsförråd kommer flyttas ned till källare där det är möjligt. Vindar 
kommer då avstängas. 

Fastighetsnära insamling. Positivt ur både miljö- och 
tillgänglighetssynpunkt. Rådet lämnar att det är viktigt att se om det går att 
anpassa till rullstolsburna personer. 

Kundundersökning skickas ut inom kort till alla boende i Bärkehus bostäder. 

Framtida planer gällande tilllgänglighetsboende. Funderingar kring att göra 
Stegelbacken till tillgänglighetsboende, likt Solhöjden. 

Beslutsunderlag 
Information fastighetschef 2024-04-29. 
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§ 12  

Arbetsgrupp för kvalitetsfrågor 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen. 

Ärendebeskrivning 
Förslag om arbetsgrupp för kvalitetsfrågor har tagits i omsorgsnämndens 
arbetsutskott. 

Förslaget innefattar en grupp med en representant från samtliga 
pensionärsorganisationer i Smedjebacken, förvaltningschef för omsorgen 
samt amdra tjänstemän. Förslag finns om att gruppen träffas direkt före 
beredning för KPR och KTR. 

Förslaget tas till nämnd 13 maj.  
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§ 13  

Tillgänglighetsfrågor 

Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar 
Tackar för informationen och bjuder in tryghetschef till kommande 
sammanträde. 

Ärendebeskrivning 
Carl-Fredrik önskas bjudas in till sammanträde. 

Dörren till Hong Kong ligger kvar som tillgänglighetsärende då det ännu inte 
finns en lösning. 

Sekreterare ska fortsatt upprätta en sammanställning över de olika 
kommunikationsmedel som finns inom Region och kommun, 

 


	Val av justerare
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning

	Verksamhetsutvecklare deltar
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag

	Information från kommunstyrelsen
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag

	Ny debiteringsmodell för hemtjänsttaxa
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning

	Information från omsorgsförvaltningen
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag

	Bostadsbeståndet
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning
	Beslutsunderlag

	Arbetsgrupp för kvalitetsfrågor
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning

	Tillgänglighetsfrågor
	Kommunala pensionärs- och tillgänglighetsrådet beslutar
	Ärendebeskrivning


